
1 
 

PROTOKÓŁ  NR  LIII/23 
 

z obrad LIII sesji Rady Miejskiej w Żarach kadencji 2018-2023 odbytej dnia  

29 czerwca 2023 r. w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Żarach  

przy pl. Rynek 1. 

 

 

1. Otwarcie sesji i sprawdzenie kworum. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady – Marian Popławski o godz. 930 witając radnych, 

Burmistrza Miasta wraz ze współpracownikami, mieszkańców miasta oraz osoby 

śledzące przebieg sesji w internecie. 

Stwierdził, że przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad sesji konieczne jest 

sprawdzenie kworum. Wobec powyższego poprosił radnych o potwierdzenie udziału  

w sesji w systemie komputerowym. 

Na podstawie wyników sprawdzania kworum w systemie Przewodniczący stwierdził,  

że na sali obecnych jest 20 radnych  wobec czego Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. Nieobecny radny Ł. Rubczyński. 

Lista obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

2. Ustalenie porządku obrad sesji 

Porządek obrad został radnym dostarczony przy zawiadomieniu o sesji. 

Przewodniczący zapytał czy są uwagi lub wnioski do porządku obrad sesji. 

Uwag ani wniosków nie zgłoszono wobec czego Przewodniczący przystąpił do 

realizacji następnych punktów porządku obrad. 

 

3. Zatwierdzenie protokołu z LII sesji Rady. 

Protokół został sporządzony i przekazany radnym wraz z materiałami na sesję. 

Uwag ani wniosków nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał protokół pod zatwierdzenie. 

Rada zatwierdziła protokół jednogłośnie.  

 

4. Informacja Burmistrza z pracy organu wykonawczego między sesjami. 

Informacja w formie pisemnej była radnym dostarczona do skrytek przed sesją. 

Burmistrz Miasta dokonała uzupełnienia złożonej informacji. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś pytania dot. przedstawionej 

informacji. 

Pytań nie było.  

 

5. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Żary. 

Przewodniczący Rady M. Popławski poinformował, że stosownie do art. 28aa ustawy o 

s.g. Burmistrz Miasta przedstawiła Radzie raport o stanie gminy za poprzedni rok w 

ustawowym terminie. Rada rozpatruje raport przeprowadzając nad nim debatę, a 

następnie głosowanie nad uchwałą w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta wotum 

zaufania. 
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Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie propozycji przeprowadzenia debaty w 

następujący sposób: najpierw Burmistrz Miasta dokona wprowadzenia do raportu, 

następnie Sekretarz Gminy przedstawi jego budowę i zawartość a następnie radni będą 

mieli możliwość zabierania głosu bez ograniczeń czasowych i dlatego też zaproponował 

aby każdy radny mógł zabrać głos w debacie tylko jeden raz. 

Na koniec Burmistrz Miasta dokona podsumowania dyskusji i udzieli ewentualnych 

odpowiedzi lub wyjaśnień na zadane pytania. 

Ponadto Przewodniczący przypomniał, że w debacie mają prawo wziąć udział 

mieszkańcy zgodnie z kolejnością dokonanych zgłoszeń lecz takich zgłoszeń nie było. 

M. Popławski poddał pod głosowanie przedstawioną przez siebie propozycję sposobu 

przeprowadzenia debaty. 

Rada przyjęła propozycję Przewodniczącego przy 16 głosach „za”, 3 „przeciw”  

i 1 „wstrzymującym się”. 

 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady poprosił p. Burmistrz o zabranie głosu jako 

wstępu do debaty. 

Burmistrz Miasta przedstawiła informację o ustawowym obowiązku przedstawienia 

raportu i sposobie jego przygotowania. 

Następnie Sekretarz Gminy O. Boryń przedstawiła informacje dot. budowy raportu i 

jego szczegółowej zawartości. 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o zabieranie głosu w dyskusji. 

Jako pierwsza w dyskusji głos zabrała radna E. Gajda, która m.in. odniosła się do 

zawartości raportu i działań Urzędu oraz stwierdziła, że jest wiele obszarów, które 

należy ulepszyć i poprawić w tym budowanie społeczeństwa obywatelskiego.  

Radna A. Słodkowska stwierdziła, że zabrakło zaproszenia dla mieszkańców miasta na 

debatę i do dyskusji. Zapytała co Urząd zrobił by zachęcić mieszkańców do dyskusji w 

sprawie raportu? 

M. Popławski zapytał radną co ona zrobiła w tej sprawie? 

Następny głos w dyskusji zabrała radna J. Werstler-Wojtaszek, która na wstępie 

wyjaśniła, że była przeciwna tej formie debaty bo nie było możliwości zaproponowania 

innej formy. 

Następnie odniosła się do zawartości raportu i duży wkład pracy pracowników w jego 

przygotowanie. Zwróciła jednak uwagę na brak dialogu i komunikacji z mieszkańcami. 

Na koniec poruszona została sprawa odpływu ludności z miasta i tego, że nie udało się 

go  zahamować.  

P. Ferdynus występując w sprawie raportu poinformował, że ocenia go pozytywnie i jest 

zadowolony z danych dotyczących rozwoju gospodarczego, sportu i kultury. 

Radny M. Grubizna zwrócił uwagę, że raport winien zawierać określone dane, których 

oczekują mieszkańcy miasta. Dlatego też winno się angażować do jego opracowania 

mieszkańców gminy i ich oczekiwań. 

Innych głosów w dyskusji nie było wobec czego Przewodniczący Rady poprosił 

Burmistrza o zabranie głosu przed głosowaniem. 

Burmistrz Miasta podsumowała wypowiedzi dziękując za uwagi, które zostaną 

przeanalizowane i jeżeli będzie to możliwe zostaną uwzględnione. 

 

Wobec wyczerpania listy dyskutantów Przewodniczący przystąpił do przegłosowania 

uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Żary. 
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Rada podjęła uchwałę przy 14 głosach „za”, 2 „przeciw” i 4 „wstrzymujących się”.  

(Uchwała nr LIII/46/23) 

 

6-7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Żary o statusie 

miejskim za 2022 r. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Miasta Żary. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Burmistrz Miasta Żary w ustawowym terminie 

przekazała Radzie sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu 

gminy za 2021 r. wraz z opinią RIO nt. tego sprawozdania. Komisja Rewizyjna 

rozpatrzyła sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 

2022 r. wraz z opinią RIO nt. tego sprawozdania oraz przedstawiła Radzie opinię i 

wniosek w tej sprawie, a Regionalna Izba Obrachunkowa przedstawiła swoją opinię nt. 

tego wniosku. 

Komisje Rady omawiały sprawozdania na posiedzeniach komisji i nie wniosły uwag. 

 

Przewodniczący poprosił Burmistrza Miasta lub wyznaczoną osobę o zabranie głosu w 

sprawie sprawozdań. 

W imieniu Burmistrza głos zabrała J. Wojak - Skarbnik Gminy przedstawiając oba 

sprawozdania i wydane w ich sprawie opinie RIO.  

Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej B. Hadryś przedstawił opinię Komisji 

oraz wniosek w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Żary. 

Radna J. Werstler-Wojtaszek podziękowała Burmistrzowi i Skarbnikowi za 

profesjonalizm zarządzania finansami mimo, że rok był wyjątkowo ciężki z uwagi na 

wojnę, inflację i podwyżki, a obyło się bez kredytu. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący poddał projekty uchwał pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdań przy 17 głosach „za”  

i 3 „wstrzymujących się”. 

(Uchwała nr LIII/47/23) 

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie absolutorium dla Burmistrza przy 17 głosach „za”,  

1 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się”. 

(Uchwała nr LIII/48/23) 

 

Burmistrz Miasta podziękowała radnym za zatwierdzenie sprawozdań i udzielenie 

absolutorium oraz pracownikom Urzędu i jednostek podległych za pracę i realizację 

budżetu. Na koniec podziękowała i wręczyła kwiaty Skarbnikowi Gminy za nadzór i 

kontrolę realizacji budżetu. 

Przewodniczący Rady dołączył się do podziękowań i ogłosił o godz. 1100  15 minut 

przerwy w obradach. 

 

Po przerwie na salę obrad nie wróciła radna D. Rezlerska. Stan Rady – 19 radnych. 



4 
 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie organizacji nauki religii o 

charakterze ewangelikalnym w pozaszkolnym punkcie katechetycznym.  

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LIII/49/23) 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie organizacji nauki religii o 

charakterze ewangelikalnym nurtu zielonoświątkowego w pozaszkolnym punkcie 

katechetycznym.  

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LIII/50/23) 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Żarach.  

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LIII/51/23) 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności 

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz osadników w 

instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych.  

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 18 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr LIII/52/23) 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia dotacji ze środków 

finansowych pozostających w dyspozycji Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze.  

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LIII/53/23) 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu pawilonów handlowych.  

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LIII/54/23) 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

na 2023 r.  

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radna J. Werstler-Wojtaszek poprosiła o informację czego dotyczy dotacja dla Szpitala 

na Wyspie i czy to na ich wniosek czy z innego powodu. 

Burmistrz Miasta poinformowała, że jest to wsparcie na wniosek szpitala na remont 

oddziału ginekologiczno-położniczego. 

Innych pytań nie było. 

  

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 17 głosach „za” i 2 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr LIII/55/23) 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany WPF.  

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 
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Rada podjęła uchwałę przy 17 głosach „za” i 2 „wstrzymuję się”. 

 

(Uchwała nr LIII/56/23) 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego 

kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Żarach na kadencję 2024-2027.  

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LIII/57/23) 

 

17. Zatwierdzenie harmonogramu obrad sesji Rady na II półrocze 2023 r.  

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LIII/58/23) 

 

18. Zatwierdzenie planu kontroli Komisji Rewizyjnej na II półrocze 2023 r.  

Komisja Rewizyjna opracowała plan kontroli, który został radnym dostarczony drogą 

elektroniczną przed sesją. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę 18 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr LIII/59/23) 

 

19. Zatwierdzenie planów pracy komisji stałych Rady na II półrocze 2023 r.  

Komisje Rady opracowały swoje plany pracy które zostały radnym dostarczone drogą 

elektroniczną przed sesją. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 18 głosach „za”. Nie brał udziału w głosowaniu radny A. 

Jaworski. 

(Uchwała nr LIII/60/23) 
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20. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację lub 

zapytanie.  

Radna J. Werstler-Wojtaszek  poprosiła o informację dotyczącą stałego monitoringu na 

emitorach w Swiss-Krono. Miał on być uruchomiony, a wyniki dostępne dla 

mieszkańców. 

Radny M. Grubizna poruszył temat strefy płatnego parkowania i parkometrów nie 

dostosowanych do potrzeb mieszkańców i przedsiębiorców. 

Z-ca Burmistrza poinformował, że problem był podnoszony wielokrotnie. Były 

spotkania z przedsiębiorcami i mieszkańcami wskutek czego przygotowywany jest 

nowy projekt uchwały. Po jego dodatkowej analizie trafi na sesję po wakacjach. 

Wobec powyższego M. Grubizna wycofał swoją interpelację. 

Innych wniosków, interpelacji i zapytań nie było. 

 

21. Komunikaty i powiadomienia. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś ma do przekazania jakiś komunikat lub 

powiadomienie. 

Radna M. Lenczyk poinformowała o zakończeniu pracy komisji społecznej powołanej 

przez Marszałka Województwa w sprawie monitoringu w Swiss-Krono. Na ich stronie 

można śledzić wyniki monitoringu. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady poinformował, że nie może podać dokładnego terminu następnej 

sesji Rady Miejskiej, która może się odbyć pod koniec lipca z uwagi na konieczność 

wprowadzenia do budżetu dodatkowych środków. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym o 

godz. 1145 zamknął czterdziestą trzecią sesję Rady Miejskiej w Żarach. 

 

Protokół sporządził:     PRZEWODNICZĄCY RADY 

Jerzy Patrzykąt       

inspektor        Marian Popławski 
 

 
Uwaga! 

Przebieg sesji i pełne wypowiedzi radnych dostępne są na: 

https://bip.zary.pl/799/Transmisja_obrad_sesji_RM/ 
 

 
          


